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Încheiat azi 24.04.2023 cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei 

Băiuţ. La şedinţă mai participă şi dna primar Maciuc Viorica, invitată dl Chira, șeful OS 

Strîmbu Băiuț și reprezentantul GAL MARANATUR . 

În urma apelului nominal făcut de d-l secretar Pop Aurelian rezultă că este absentă dna 

consilier local Chifor Angela. 

Se trece la alegerea preşedintelui de şedinţă. Se constată că, luându-se în ordine 

alfabetică, urmează ca preşedinte de şedinţă pentru luna aprilie d-l consilier local Butuza 

Vilhelm. 

D-l preşedinte de şedinţă prezintă şi supune la vot următorul proiect de ordine de zi: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea devizelor de execuție a lucrărilor de evaluare a 

masei lemnoase și de tăieri de îngrijire pentru anul 2023; 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea planului anual de acţiune privind serviciile sociale 

specifice compartimentului de asistenţă socială, din cadrul Primăriei Comunei Băiuț 

pentru anul 2023; 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea indexării cu rata inflației a impozitelor și taxelor 

locale pentru anul 2024; 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea depunerii cererii de finanțare pentru proiectul de 

împrejmuire cu gard electric a rezervației de zimbri din comuna Băiuț; 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea Strategiei de dezvoltare locală a comunei Băiuț 

pentru perioada 2022-2027; 

6. Proiect de hotărâre privind modificarea coeficienților de salarizare pentru angajații 

Serviciului public de gospodărire comunală Băiuț; 

7. Acordarea unui aviz de principiu privitor la concesionarea prin licitație publică a unei 

suprafețe de teren; 

8. Prezentarea unei solicitări de închiriere a unei garsoniere; 

9. Prezentarea unei solicitări privitoare la vânzarea a 20 mc lemn rășinos; 

10. Diverse; 

Dna primar propune modificarea ordinii de  zi cu un proiect de hotărâre privind 

încheierea unui parteneriat cu GAL MARANATUR, un proiect de hotărâre privind modificarea 

HCL Băiuț nr. 18/22.03.2022  privind reorganizarea  Compartimentului Salubritate Băiuț, din 

cadrul Serviciului public de gospodărire comunală Băiuț, un proiect de hotărâre privind 

încheierea Acordului de Parteneriat cu Organizația de Management al Destinației Județene 

Maramureș și comuna Băiuț în vederea realizării proiectului ”Fii EcoCiclist în Pădurea 

SMART”  și un proiect de hotărâre privind transformarea postului de muncitor necalificat din 

cadrul serviciului public în post de administrator public.  



Nu se va mai discuta proiectul de hotărâre privind depunerea cererii de finanțare pentru 

proiectul de împrejmuire cu gard electric a rezervației de zimbri din comuna Băiuț pentru că 

fondurile s-au epuizat. 

Ordinea de zi completată este aprobată cu unanimitate de voturi. 

Se dă citire procesului verbal al şedinţei anterioare proces verbal care este aprobat cu 

unanimitate de voturi. 

Se începe cu proiectul de hotărâre privind aprobarea devizelor de execuție a lucrărilor 

de evaluare a masei lemnoase și de tăieri de îngrijire pentru anul 2023. Pentru început se dă 

cuvântul d-lui șef OS SB Chira care prezintă devizele pentru  tăieri de îngrijire  și pentru 

evaluarea masei lemnoase. Cam 3200 mc  rărituri sunt preconizate a fi exploatate acest an o 

parte prin prestări servicii și o parte de către ei. Lemnul va fi vândut pentru foc la populație iar 

cel de lucru prin licitație din depozit. Dacă nu este necesar tot lemnul de foc pentru nevoile 

populației se va vinde la licitație pe picior surplusul în aceleași condiții. 

Dl consilier local Pop T întreabă dacă pot cumpăra și oamenii lemn pe picior iar dl 

Chira spune că doar firmele pot. 

Dl consilier local Nicorovici întreabă dacă se intră anul acesta în zona de liniște iar dl 

Chira spune că nu, se face o analiză și se fac doar lucrări de igienizare în procentul stabilit prin 

normative. Dacă apar doborâturi se fac separat. 

Dl consilier local Pop T întreabă dacă trebuie aprobați banii iar dl șef ocol Chira spune 

că trebuie doar aprobarea Consiliului Local, lucrările se fac cu firme. 

Dl consilier local Prohaska întreabă dacă s-au mai făcut și alte lucrări de acest tip iar 

dl Chira spune că da. Dl consilier local Prohaska întreabă dacă a fost cineva din primărie care 

să vadă aceste lucrări iar dl Chira spune că se fac solicitări pentru desemnarea de reprezentanți. 

Se trece la vot și cu unanimitate este aprobată această hotărâre. 

Dl Chira spune că se fac lucrări de punere în valoare pe Tocila pentru 1523 mc brut 

comerciabil unde intră și rășinoase. Este în rampă cam 500 mc rășinos de diverse diametre de 

la 320 lei/mc fără TVA. Pentru lemnul de lucru TVA este 19% doar pentru cel de foc este 5%. 

Prezintă cererea privitoare la depozitarea lemnului și la taxa suplimentară de transport. 

A cerut acordul de depozitare în curtea cabanei Remin și pe marginea drumului în zona 

Stadionului. 

Dl consilier local Pop T spune că zona este una de picnic pentru oameni. 

Dl șef OS Chira spune că tendința de preț este în scădere, dacă face depozitarea rapidă 

vinde lemnul la un preț mai bun. Lemnul stă în depozitul temporar între 2 săptămâni și o lună.  

Dl consilier local Pop T spune că oriunde s-a depozitat lemnul s-a distrus terenul ca 

dovadă Valea Strîmbului. 

Dna primar spune că e terenul Reminului, nu putem noi să aprobăm pe un teren care 

nu ne aparține. Depozitul de lemn să nu se apropie prea mult de arenă pentru că avem un 

eveniment în 1 iunie. 

Dna viceprimar în întreabă pe dl Chira de ce a spus că vor scădea cheltuielile dacă se 

depozitează lemnul acolo iar acesta răspunde că nu mai merge mașina până în fundul Tocilii 

după lemnele de foc și e mai ieftin. 

Dna viceprimar spune că transportul e pe cursă nu pe km și nu are cum să scadă prețul 

pentru asta. 

Dna primar întreabă dacă cei 55 de lei sunt în locul celor 30 de anul trecut iar dl Chira 

spune că da, dar nu va crește deloc prețul lemnului de foc pentru populație. 

Dl consilier local Hollo spune că nu este așa, omul nu plătește mai mult  dar scade 

profitul primăriei cu suma aceasta pentru că suportăm noi suma aceasta iar dl șef OS Chira 

spune că așa este. 



Dl secretar spune că data trecută a fost justificată creșterea prețului prin creșterea 

prețului la combustibili și majorări salariale însă anul acesta nu au mai crescut, motorina chiar 

a mai scăzut față de anul trecut și atunci cum se justifică o creștere de 80-85%? 

Dl Chira spune că acestea sunt tarifele stabilite de Romsilva. 

Dl consilier local Pop T întreabă dacă s-au vândut lemne anul acesta iar dl Chira spune 

că au fost vândute și dă explicații privitoare la aceasta. 

Dna viceprimar spune că atunci când a fost dl Andreica la primărie s-a stabilit că se va 

reface Valea Strîmbului. Trebuia să se înceapă după sărbătorile de Paști și încă nu s-a făcut 

nimic. 

Dl șef OS Chira spune că a făcut un deviz pe care l-a înaintat spre aprobare Direcției, 

când are avizul trece la treabă. 

Dna viceprimar mai întreabă dacă se aplică prețul de 70 de lei pentru 1 mc de crengi 

din lemnele vândute oamenilor așa ca anul trecut iar dl Chira spune că asta este în funcție de ce 

se vinde oamenilor. 

Dl președinte de ședință spune că oamenii sunt supărați pentru că nu primesc cantitatea 

plătită iar dl Chira spune că trebuie să se verifice dacă există diferențe între ce se duce de pe 

rampa primăriei și de pe cea a ocolului. 

Nu se aprobă solicitarea de majorare cu 55 de lei/mc a prețului lemnului. 

Este prezentată solicitarea de vânzare a 20 mc lemn de rășinoase. Dl șef OS Strîmbu 

spune că este lemn de vânzare, dacă este avizată cererea de către Consiliul Local el va livra 

acest lemn. 

Se trece la prezentarea proiectelor de hotărâri privind parteneriatul cu Maranatur și 

privind Strategia de dezvoltare a comunei. 

Reprezentantul GAL MARANATUR spune că este nevoie de obținerea unui pilon 

central privitor la dezvoltarea locală. Alocările bugetare pentru zona noastră sunt de 3 milioane 

de euro. 

Dna primar spune că în alte părți programul Lider este foarte bine sprijinit. La noi 

sumele sunt mai reduse decât afară nu este nici suficient promovat acest program. Se poartă 

discuții pe această temă. 

Putem beneficia de ajutor pe parte de biodiversitate dacă se stabilește că aceasta este 

una din prioritățile noastre. 

Este prezentată Strategia de dezvoltare locală a comunei. 

Se trece la vot și cu unanimitate de voturi este aprobată hotărârea privind parteneriatul 

cu GAL MARANATUR. Cu unanimitate de voturi este aprobată și hotărârea privind Strategia 

de dezvoltare locală a comunei Băiuț. 

Se trece la punctul următor – proiectul de hotărâre privind planul anual de acţiune 

privind serviciile sociale specifice compartimentului de asistenţă socială pe anul 2023. 

Dl secretar prezintă proiectul de hotărâre și citește principalele domenii de acțiune din 

cadrul planului anual. 

Dna primar spune că sunt multe cazuri sociale prin proiectul depus de școală s-a reușit 

aducerea unui psiholog care a spus că s-au identificat cazuri grave. Acești copii dacă nu sunt 

consultați pot ajunge la infracționalitate. Nu se poate să ajungă copilul să ridice mâna asupra 

profesorului, generațiile vechi erau altfel educate. 

Acum nici profesorii nu mai au dreptul să le facă nimic elevilor. 

Se trece la vot și cu unanimitate – 9 voturi pentru, dl consilier local Nicorovici este 

ieșit, este aprobată această hotărâre. 

Se trece la proiectul de hotărâre privind indexarea impozitelor și taxelor locale cu rata 

inflației. 



Dl secretar prezintă acest proiect de hotărâre. Conform Codului fiscal există obligației 

indexării impozitelor și taxelor locale cu rata inflației pentru anul anterior. În anul 2022 rata 

inflației stabilită de Institutul de Statistică a fost de 13,8%. 

Dl consilier local Pop T spune că el nu este de acord cu aceasta. 

Dna primar spune că dacă nu se majorează acesta este unul din criteriile prin care ni 

se alocă banii de către Consiliul Județean. 

Se trece la vot și cu 6 voturi pentru – dna viceprimar și dnii consilieri locali Tudovan, 

Butuza, Ciupei, Hollo și Prohaska și 4 împotrivă este adoptată această hotărâre. 

Se continuă cu prezentarea proiectului de hotărâre privind majorarea coeficienților de 

salarizare pentru muncitorii din cadrul Serviciului public de gospodărire comunală Băiuț. 

Este prezentat acest proiect de hotărâre și se arată că propunerea este ca pentru 

muncitorii calificați coeficientul să fie de 1,30 iar pentru necalificați de 1,20. 

Se trece la vot și cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre. 

Se trece la discutarea solicitărilor de avize de principiu. 

Se acordă avizul pentru solicitarea d-lui Tomșa, pentru construirea păstrăvăriei în 2 

ani să se facă investiția – 1 abținere – dl consilier Pop T. 

Se trece la discutarea concesiunii suplimentare de 8 ari pentru terenul concesionat în 

Leorda. 

Se trece la discutarea proiectului de hotărâre privind transformarea postului de 

muncitor calificat în post de administrator public . dna primar spune că este nevoie de aceasta 

pentru a nu pierde postul dacă se blochează concursurile. Postul este ocupat fără concurs, prin 

dispoziție a primarului. 

Dl consilier Pop T spune că dacă este stabilit prin lege asta nu mai trebuie acordul 

consiliului. 

Dna primar spune că trebuie hotărâre de transformare a postului. 

Cu o abținere – dl consilier local Pop T și 8 voturi pentru este aprobată această hotărâre. 

Dl consilier local Pop T spune că dacă primarul angajează nu mai trebuie să se voteze. 

Dl consilier local Pop C cere să se ia măsuri de reparare a drumului în zona unde a fost 

alunecarea de teren pentru că se poate întrerupe circulația. Întreabă dacă s-au dat anul trecut cei 

5000 de lei pentru ciuperca de la borcutul din Poiană și i se răspunde că da și s-au adus facturi 

pentru materiale. 

Se trece la discutarea proiectului de hotărâre privind modificarea HCL Băiuț nr. 

18/22.03.2022  privind reorganizarea  Compartimentului Salubritate Băiuț, din cadrul 

Serviciului public de gospodărire comunală Băiuț. 

Dna viceprimar prezintă situația cu operatorul de salubritate. 

Dl secretar general spune că, pentru că nu se mai pot transporta deșeurile colectate este 

necesară încheierea unui cou contract cu o firmă autorizată. Pentru aceasta trebuie modificată 

HCL Băiuț nr. 18/22.03.2022  în sensul că gestiunea serviciului nu va fi directă ci delegată. De 

asemenea trebuie aprobate modelele de contracte de servicii cu operatorul autorizat. 

Se trece la vot și cu unanimitate de voturi este aprobată hotărâre. 

Este prezentat proiectul de hotărâre privind încheierea unui parteneriat  cu Organizația 

de Management al Destinației Județene Maramureș și comuna Băiuț în vederea realizării 

proiectului ”Fii EcoCiclist în Pădurea SMART” . 

Este prezentată solicitarea de parteneriat și în urma votului, cu unanimitate de voturi 

este aprobată această hotărâre. D-nii consilieri locali Prohaska și Pop C sunt ieșiți așa că s-au 

înregistrat 8 voturi pentru. 

Este prezentată cererea de închiriere a unei garsoniere depusă de d-na Tăut. Este 

aprobată această cerere dar să meargă și să vadă dacă le convine garsoniera. 



Dl consilier local Hollo spune că a auzit că un chiriaș a trebuit să plătească din banii 

lui la Electrica restanța în sumă de 4000 de lei fără să i se spună că există restanțe. 

Dna viceprimar spune că a văzut cum arată garsoniera și a știut că nu este curent. 

Dl consilier local Nicorovici cere să se facă ceva cu clădirile distruse sau degradate. În 

centrul Strîmbului este un copac uscat, trebuie tăiat pentru că riscă să se prăbușească și pot 

apărea probleme. 

Dl consilier local Pop T spune că a fost întrebat de dl Ponde dacă s-a rezolvat ceva cu 

cererea lui de închiriere de teren pentru o lemnărie. 

Dl secretar general spune că după ședință ar trebui să meargă pe teren consilierii să 

vadă dacă i se poate închiria pentru că data trecută dna consilier Chifor a spus că se închide 

accesul la un teren din zonă. 

Dna primar spune că ar fi bine dacă s-ar face un PUZ pentru centrul localității, dacă s-

ar găsi bani. 

Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi se declară şedinţa închisă. 
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